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1. napirend: Tájékoztató Balmazújváros 2014. évi közbiztonságának helyzetéről

Szarvas Endre bizottsági elnök
Köszöntöm Dr. Berecz József rendőrkapitány urat. Kívánja-e a tájékoztatót kiegészíteni?

Dr. Berecz József rendőrkapitány
Kellően  részletes  a  beszámoló,  csak  néhány  dolgot  szeretnék  kiemelni.  Szerencsére  a 
beszámolóban vannak olyan elemek, amelyeken nem kellett az elmúlt években változtatni. Ilyen 
volt az, hogy Hajdú-Bihar megyében ismét a Balmazújvárosi Rendőrkapitányság volt az, ahol a 
legkevesebb  bűncselekményt  regisztráltuk.  Illetve  a  Balmazújvárosi  Rendőrkapitányság 
illetékességi területének közútjain következett be a legkevesebb személyi sérüléses baleset is. A 
bűncselekmények száma évek óta csökkenő tendenciát mutat, szinte valamennyi kategóriában. A 
lakásbetörések számában volt emelkedés a tavalyi évhez viszonyítottan. 
Ezeknek az eredményeknek az elérésében nagyon komoly segítségünk volt az az 5/24-es, illetve 
19/24-es néven ismerté  vált  program.  Kezdetben az öt  észak-magyarországi  megye  részére az 
5/24-es  program  indult,  majd  félévtől,  amikor  egyértelmű  volt,  hogy  nagyon  pozitívak  az 
eredmények, az egész országra ki lett terjesztve. Ennek a lényege az volt, hogy a közbiztonsági 
helyzettől  függően kellett  biztosítani  24  órás  visszatérő  esetenkénti  rendőri  jelenlétet  mindeni 
magyarországi  településen.  Nem történhetett  olyan,  hogy egy településen egy hétig nem láttak 
rendőrt.  Szigorúan  csak  közterületi  jelenlétre  lehetett  ezt  a  pénzügyi  keretet  fordítani.  Úgy 
gondolom,  hogy Balmazújvároson is  erőteljesen látható  volt,  hogy sokkal  nagyobb közterületi 
jelenlétet  tudtunk  biztosítani  nem csak  Balmazújvároson,  hanem a  többi  négy  településen  is. 
Számszerűen 14,5 ezer közterületi órát jelent, ami egy nagyon komoly számadat. 
A notórius elkövetőket is utolérte a végzetük. Éveken keresztül követtek el kisebb súlyú vagyon 
elleni bűncselekményeket, amelyeknél nem tudtunk őrizetbe vételt alkalmazni, de ezek nem lettek 
elfelejtve.  Kaptak  6-8  hónapot,  mikor  mennyit,  ezek  most  tetőztek,  jó  néhányan  vonultak 
börtönbe.   Azok a városrészek, ahonnan ezek az emberek eltűntek,  ott szinte alig követnek el 
bűncselekményt. Annyi rossz hírem van, hogy az előzetes adatok alapján év végére mindannyian 
itthon lesznek.  Nyilván  gondoskodunk a  fogadtatásukról.  Ezek a  tetemes  priusszal  rendelkező 
személyek, ha bűncselekményt követnek el és fennáll a törvényi feltétel, minden esetben őrizetbe 
vesszük őket és kezdeményezzük az előzetes letartóztatást. Ezt már tudják ezek az emberek, ha 
jogsértés történik, mivel jár.
Nagyon komoly előrelépésnek tartom, hogy a garázdaságok száma kb. a felére csökkent. Ezek 
részben szórakozóhelyekhez köthetőek, a magánjellegű konfliktusok azok, amelyek közterületen 
fajulnak odáig, hogy anyagi károkozással vagy testi sértéssel párosulnak. Ezeknek a számát felére 
tudtuk csökkenteni, ebben azért benne van egy másik program, nevezetesen, hogy havonta több 
alkalommal ellenőrizzük a szórakozóhelyeket a társhatóságokkal együtt.  Illetve a tavalyi  évben 
leültünk  hatósági  osztályvezető  úrral,  hogy mit  tudunk tenni  a  szórakozóhelyek  nyitva  tartási 
idejével kapcsolatban. Volt egy jogszabály, amit senki nem tartott be. Nem egyszer előfordult az, 
hogy  pénteken  délután,  amikor  már  hivatali  munkaidő  nem  volt,  akkor  a  szórakozóhely 
tulajdonosa bejött,  hogy ő 120 fős zártkörű rendezvényt  fog tartani akkor éjszaka. Erre sem a 
hatóság,  sem  mi  nem  tudtunk  rákészülni.  Ezért  hívtunk  össze  megbeszélést,  tájékoztattuk  a 
szórakozóhelyek tulajdonosait, de ez nem volt elég, bírságot kellett kiszabni, hogy megértsék. 
A felderítési eredményeknél szeretném számszakilag elmondani, hogy ezekkel az eredményekkel 
az  ország legeredményesebb  kapitányságai  között  vagyunk.  Ezt  nagyon  komoly  eredménynek 
tartom. 
A bűnügyi helyzet vonatkozásában, a vagyon elleni és a garázdaságok kapcsán ennyit szerettem 
volna  elmondani.  Még  egy  dolog,  ami  visszatérően  fel  szokott  merülni,  ez  pedig  az  oktatási 
intézményekben a kábítószer jelenléte. Mindenki kábítószerként emlegeti, de a mi tapasztalatunk 
az, hogy itt nem kábítószerről, hanem új típusú anyagról van szó. Kábítószerrel már nagyon régen 
nem találkoztunk itt Balmazújvároson, még marihuánával sem igazán, hanem különböző vegyi 
összetételű  ismeretlen  anyagok  jelentek  meg,  amelyeknek  az  a  nagy  veszélye,  hogy  ezeket 
ellenőrizetlenül és szakismeret nélkül gyerekek kotyvasztják és nagyon olcsó. A beszámolóban is 
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írtam, hogy olcsóbban jutnak hozzá, mint az alkoholhoz, ezért borzasztóan népszerű. Interneten 
megrendelik,  a  hatása  kiszámíthatatlan.  Ami  megnehezíti  a  helyzetünket,  hogy  állandóan 
változtatják ezeknek a szereknek az összetételét és elég nehéz lépést tartani velük, illetve nehéz 
nyomon  követni.  Továbbá  a  törvény  csak  a  kereskedelmet  bünteti,  a  fogyasztást  nem.  Hiába 
szedjük  össze  a  fiatalokat  a  szórakozóhelyeken,  vagy  akár  az  oktatási  intézményben,  a 
fogyasztással  nem  követ  el  bűncselekményt.  Elég  komoly  propagandát  folytattunk  le  a 
középiskolában, egy hét alatt valamennyi osztályba elmentünk órát tartani és felhívtuk a figyelmet 
a veszélyekre. 
Rendészeti téren a közterületi jelenlétet említettem, a baleseti helyzetre utaltam. Súlyos sérüléssel 
járó  baleset  mindössze  három  volt,  ami  viszont  elgondolkodtató,  hogy  kettő  halálos  volt, 
mindkettő a nánási úton történt, ezért is az egyik kiemelt ellenőrzési terület a nánási út lesz, illetve 
az  ellenőrzéseinket  is  abba  az  irányba  toltuk  el.  Az idén  már  egy halálos  balesetünk  volt,  a 
szőlőskertnél. A tavalyi évben és az idén is kiemelt hangsúlyt fektettünk arra, hogy a külterületi 
részen  kerékpárral  közlekedőket  próbáljuk  meg  a  szabályos  közlekedésre  rábírni,  de  ugyanez 
vonatkozik  városon  belül  is,  mert  tapasztalható,  hogy a  kerékpárosok  úgy gondolják,  hogy a 
kerékpárúton  közlekedve  nem  kell  lámpa.  A  közlekedési  lámpa  megoldotta  a  központ 
közlekedését, mert végre nekünk gépjárművezetőknek nem kell rettegni azon, hogy a K&H Bank 
felől mikor kerékpározik át valaki megállás nélkül a gyalogátkelőhelyen. Mióta átadták a lámpát, a 
múlt hét szombaton volt egy anyagi káros koccanásos baleset, egyébként baleset nem volt abban a 
kereszteződésben.  A  kivilágítottság  továbbra  is  probléma,  igaz,  amikor  elkezdjük  jobban 
szankcionálni, akkor látható, hogy jobb a kivilágítottsága a kerékpárosoknak. Tavaly is osztottunk 
ki láthatósági mellényt, lámpát is.
A  térfigyelő  rendszer  teszi  a  dolgát  és  nagyon  örülünk  annak,  hogy  polgármester  asszony 
tájékoztatása szerint 17 új kamerával fog bővülni a város. Ez nagyon nagy segítségünkre van. 
Összességében  eredményes  évet  zártunk,  köszönöm  mindenkinek  a  támogatását,  különösen  a 
polgárőrség munkáját, ők is nagyon komolyan kivették a részüket ebből az eredményből. 

Szarvas Endre bizottsági elnök
Kérdés, hozzászólás van-e? A szórakozóhelyeket említette kapitány úr, biztos sokan jelezték már, 
hogy  a  Látvány  pékségnél  és  a  Rezervátum  sörözőnél  mit  lehetne  tenni,  hogy  ezek  a 
szórakozóhelyek a jogszabályoknak megfelelően működjenek?

Dr. Berecz József rendőrkapitány
Külön feladat a szórakozóhelyek ellenőrzése és természetesen azokra a helyekre megyünk többet, 
ahol a legtöbben megfordulnak, és ahol problémák szoktak adódni. A működéssel kapcsolatban 
kijelenthető,  hogy jogszerűen és  törvényesen működnek.  Nem is  a  szórakozóhelyeken szokott 
probléma lenni, hanem a szórakozóhelyről távozó vendégekkel. Amire csak részben van ráhatása a 
szórakozóhelynek,  mert  ha azt mondja a pultos, hogy nem szolgálja ki a vendéget,  mert  ittas, 
akkor  valószínűleg  az  az  ember  elmegy.  Józan  ember  nem szokott  kiabálni  hajnalban,  kukát 
borogatni, vagy egyéb ilyen jellegű cselekményt elkövetni. Ez általában az ittassággal párosul. Azt 
kell, hogy mondjam, hogy a szórakozóhelyek üzemeltetői sokat tettek azért, hogy normalizálódjon 
a helyzet. A Semsey utcán lévő szórakozóhelyen biztonsági őröket vettek fel, akik állandóan kinn 
vannak az utcán. A dohányzás tilalma nem túlzottan hatott jótékonyan ilyen vonatkozásban, mert 
mindenki az utcán dohányzik. Amikor már öt ember éjszaka beszélget, ha nem is kiabál, az már a 
környéken  lakókat  irritálja.  Ezért  fogadott  fel  az  üzemeltető  biztonsági  őröket,  akik  beterelik, 
csitítják a vendégeket, sőt záróra után kifejezetten úgy, hogy 50-100 méteres körzetben elkísérik 
mindkét  irányba  az  ifjúságot  és  próbálják  megakadályozni,  hogy  bármilyen  rendbontás, 
csendháborítás  történjen.  Ugyanezt  tudom  a  Látvány  pékségről  is  elmondani.  Ami  probléma 
szokott  lenni,  hogy  pl.  a  középiskola  lépcsőjére  szoktak  az  itallal  kezükben  kimenni,  ott 
rágyújtanak,  fogyasztják tovább az alkoholt,  mert  a közterületen  történő szeszesital  fogyasztás 
nem tilos a városban és közben beszélgetnek és van olyan is, aki magából kivetkezve viselkedik. 
Ilyen problémák vannak. 
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Zajmérést  tud  kérni  jegyző  asszony,  de  nagy  valószínűséggel  nemleges,  vagy  nullás  lesz  az 
eredmény,  mert  igazából  nem  szűrődik  ki  a  szórakozóhelyről  olyan  zaj,  ami  a  határértéket 
meghaladná. A fiatalokkal a közterületen van igazán probléma. Mi a hétvégi, különösen a pénteki 
szolgálatunkat erre a területre koncentráljuk, rendszeresen megjelenünk ott. 
Igyekszünk mindent megtenni, a testi sértések, garázdaságok számának feleződése is azt mutatja, 
hogy tudtunk eredményt elérni. Továbbra is a létszámunk lehetővé teszi azt, hogy van olyan, hogy 
8-10 rendőr van egy péntek éjszaka szolgálatban és megfelelő kontrolt tudunk szabni. A kritikus a 
hónap első pénteki napja, amikor megérkezik a fizetés vagy egyéb járandóság. 

Tóth Attila bizottsági tag
A traffipax mikor fog élesben működni?

Dr. Berecz József rendőrkapitány
Még  nem  működik  élesben,  a  tesztüzemet  kitolták.  Fogunk  egy  megkereséssel  élni  a 
Polgármesteri Hivatal felé, hogy hol javasolják a készülék üzemeltetését, tehát ahol a lakosság, a 
város úgy gondolja, hogy indokolt.  Mi oda tesszük, ahol mi látjuk indokoltnak, ahol a legtöbb 
baleset van. 

Szarvas Endre bizottsági elnök
Ki az, aki elfogadja a tájékoztatót?

4 jelenlévő bizottsági tag közül 4 bizottsági tag vett részt a szavazásban, 4 bizottsági tag igennel  
szavazott, így a bizottság meghozta az alábbi határozatot:

23/2015. (III. 17.) sz. ISZKB   határozat  :  

Tájékoztató Balmazújváros 2014. évi közbiztonságának helyzetéről

Balmazújváros  Város  Önkormányzata  Intézményfelügyeleti,  Szociális  és  Közbiztonsági 
Bizottsága a Balmazújváros 2014. évi közbiztonságának helyzetéről szóló tájékoztatót elfogadásra 
javasolja a Képviselő-testületnek. 

Dr. Berecz József távozott az ülésről.

2. napirend: Beszámoló a Polgárőrség 2014. évi tevékenységéről

Szarvas Endre bizottsági elnök
Köszöntöm elnök asszonyt. Kívánja-e kiegészíteni a beszámolót?

Salánki Ágnes elnök, Polgárőrség
A tavalyi évhez képest csökkent a szolgálati órák száma. Ez szerencsére annak köszönhető, hogy 
csökkent  a  bűnesetek  száma is,  nem volt  ránk akkora  szükség,  mint  amikor  óriási  bűnözések 
vannak a városban. Minden hétvégén kinn vagyunk szolgálatban, rendszeresen megyünk mi is a 
szórakozóhelyekre. Amikor tudjuk, hétköznapra is szervezünk szolgálatot, de nehéz úgy megtenni 
ezt, hogy mindenki dolgozik. 39-en vagyunk összesen, mindenki dolgozik, mindenki munka után 
és a család mellől jön polgárőrködni. Nekünk ez egy hivatás, mi úgy érezzük, hogy nekünk ezt 
tenni  kell  azért,  hogy  élhetőbb  legyen  a  város.  Ami  most  nagyon  fontos,  hogy  a  közösségi 
szolgálattal  kapcsolatban  fogjuk  a  középiskolát  megkeresni,  ugyanis  a  16-18  éves  diákok 
szeretnék  az  50  órát  ledolgozni  nálunk.  Erre  lesz  esélyük  nyáron  és  nem  éjszaka,  egy-egy 
rendezvényen látnának el szolgálatot a felügyeletünk alatt.  Együttműködési megállapodást kell, 
hogy kössünk.
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Szarvas Endre bizottsági elnök
Kérdés, vélemény, hozzászólás van-e? Mennyi létszámmal működik most a Polgárőrség?

Salánki Ágnes elnök, Polgárőrség
Említettem, hogy 39 fővel működünk. Egyébként lemorzsolódtunk az 55 főről 39-re, azért, mert 
nem kellenek olyan emberek, akik nem járnak ki szolgálatba. Akik nem voltak kinn egy évben 40 
órát, vagy pedig 10 alkalmat, azokat lemorzsoltuk. 

Szarvas Endre bizottsági elnök
Minden elismerésem annak a 39 embernek, akik felvállalják ezt a szolgálatot. Ki az, aki elfogadja 
a beszámolót?

4 jelenlévő bizottsági tag közül 4 bizottsági tag vett részt a szavazásban, 4 bizottsági tag igennel  
szavazott, így a bizottság meghozta az alábbi határozatot:

24/2015. (III. 17.) sz. ISZKB   határozat  :  

Beszámoló a Polgárőrség 2014. évi tevékenységéről

Balmazújváros  Város  Önkormányzata  Intézményfelügyeleti,  Szociális  és  Közbiztonsági 
Bizottsága  a  Polgárőrség  2014.  évi  tevékenységéről  szóló  beszámolót  elfogadásra  javasolja  a 
Képviselő-testületnek. 

Salánki Ágnes távozott az ülésről.

3. napirend:  Előterjesztés  az  önkormányzat  2014.  évi  gyermekjóléti,  gyermekvédelmi  
feladatainak ellátásáról

Szarvas Endre bizottsági elnök
Az előterjesztéssel kapcsolatban kérdése van-e valakinek? Vélemény, hozzászólás? Ha valaki nem 
tudta, akkor az anyagban megtalálhatja, hogy mit jelent az, ha valaki hátrányos helyzetű, vagy 
halmozottan hátrányos helyzetű, mivel ez változott.

Figéné Nádasdi Ágnes intézményvezető, Humán Szolgálat
Mindig  problémát  jelent  az,  hogy  kit  nevezünk  halmozottan  hátrányos  helyzetű,  hátrányos 
helyzetű, illetve veszélyeztetett gyereknek és ezért gondoltuk, hogy a beszámolóban ezt kifejtjük. 
Kiegészítésként  annyit,  hogy megtartottuk  az éves  gyermekvédelmi  szakmai tanácskozásunkat, 
ahol az intézmény beszámolt a gyermekvédelemben elvégzett feladatairól. Ez egy elég széleskörű 
és  elég  hosszadalmas  tanácskozás  volt,  de  azt  gondolom,  hogy  tartalmas.  Voltak  javaslatok, 
megfogalmazódtak, ami a beszámolóban is benne van, mi az, amiben még lehetne fejlődni ezen a 
területen.

Szarvas Endre bizottsági elnök
A 4. oldalon szerepel, hogy a közfoglalkoztatás élénkülése, jövedelmi szempontból a jogosultság 
meglétét  vagy  annak  elvesztését  erőteljesen  nem  befolyásolja.  Akinek  a  szülei 
közfoglalkoztatásban dolgozik, annak a bérét nem úgy számolják bele a jogosultsági feltételeknél, 
hanem kevesebbel? Ez hogy van?

Csiha Gábor hatósági osztályvezető
Ez a tavalyi évről szól, a települési támogatás kapcsán ez a rész már okafogyottá vált, de a mostani 
rendeletünkben  is  kitértünk  erre  és  van  olyan  pont,  hogy  kivéve,  aki  gyermekvédelmi 
kedvezményben részesül. Ez azért van, hogy emiatt ne essen el az egyéb kedvezménytől.
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Szarvas Endre bizottsági elnök
Ki az, aki egyetért a határozati javaslattal?

4 jelenlévő bizottsági tag közül 4 bizottsági tag vett részt a szavazásban, 4 bizottsági tag igennel  
szavazott, így a bizottság meghozta az alábbi határozatot:

25/2015. (III. 17.) sz. ISZKB   határozat  :  

Az önkormányzat 2014. évi gyermekjóléti, gyermekvédelmi feladatainak ellátásáról

Balmazújváros  Város  Önkormányzata  Intézményfelügyeleti,  Szociális  és  Közbiztonsági 
Bizottsága  az  önkormányzat  2014.  évi  gyermekjóléti,  gyermekvédelmi  feladatainak  ellátásáról 
szóló előterjesztés határozati javaslatát elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek. 

4. napirend: Tájékoztató  a Hajdú-Bihar Megyei  Kormányhivatal  Balmazújvárosi  Járási  
Hivatal Járási Gyámhivatala 2014. évi munkájáról

Szarvas Endre bizottsági elnök
Köszöntöm a megbízott gyámhivatal vezető asszonyt. Kívánja-e kiegészíteni a tájékoztatót?

Felhősiné Kállai Ilona megbízott gyámhivatal vezető, Balmazújvárosi Járási Hivatal
Amit kiemelnék a tájékoztatóból, az az, hogy a nevelésbe vett gyermekek száma az illetékességi 
területünkön  az  előző  évekhez  képest  nőtt.  Nem  szerepel  a  tájékoztatóban,  hogy  ennél  több 
azoknak a gyerekeknek a száma, akik ezzel az intézkedéssel érintett volt, mert azok az ideiglenes 
hatállyal elhelyezett gyerekek száma, akik haza is kerültek nincs benne. Ez elég jelentős szám. Az 
ideiglenes  hatályú  elhelyezésre  akkor  kerül  sor,  amikor  a  kiskorú  veszélyeztetettsége  alapján 
azonnali  intézkedés  szükséges.  30  napot  ad  a  jogszabály,  hogy  felülvizsgáljuk  az  ideiglenes 
hatályú elhelyezést. Ez idő alatt azt kell vizsgálnunk, hogy a család jelentős és milyen segítséggel 
lesz  képes  a  gyermekeit  tovább  nevelni.  Általában  elhúzódik,  nagyon  kevés  esetben  születik 
döntés  30  nap  alatt.  Nem  mentségként,  de  tény,  hogy  nem  rajtunk  múlik.  A  döntés 
meghozatalához szükséges jogszabály előírja, hogy miket kell beszerezni, szakvéleményeket kell 
beszerezni, kiknek a meghallgatása szükséges, ez elhúzódik. Általában 2 hónap alatt születik meg 
a döntés és ez a döntés lehet az, hogy az ideiglenes hatályú elhelyezést megszüntetjük, mert kellő 
segítségnyújtással a családot olyan helyzetbe sikerül hozni, hogy a gyereket képes tovább nevelni. 
2014-ben két család is volt így év elején, amikor a gyermekorvos és a védőnő jelzése alapján 
mentünk  ki  a  családhoz,  mert  újszülöttet  nem  engedtek  haza  adott  körülmények  közzé.  Azt 
tapasztaltuk, hogy nem hogy a kis újszülött ellátására nem alkalmas a család, hanem a már ott élő 
gyerekek ellátása sem megfelelő. Olyan mértékben nem megfelelő, hogy veszélyezteti az ő fizikai, 
testi fejlődésüket. Két családból 9 gyermek került kiemelésre. Igyekszünk minden kiemelésnél, 
amennyiben roma családot  érint,  kérni  a  Roma Nemzetiségi  Önkormányzat  képviselőjét,  hogy 
legyen jelen. Egyrészt hogy elfogultság miatt ne érje szó a ház elejét. Másrészt azért is, hogy ők is 
olyan  segítséget  nyújtottak  mindkét  család  esetében,  illetve  a  gyermekjóléti  szolgálat  olyan 
segítséget nyújtott a családnak, hogy két hónap után vissza tudtuk helyezni a gyerekeket. De adott 
esetben, illetve a tájékoztatóban leírt számok bizonyítják, hogy nem minden esetben sikerül ezt így 
megoldani, akkor viszont nevelésbe vételre kerül a sor és az a tapasztalatunk, hogy aki egyszer 
bekerült  a  szakellátásba,  és  az  ideiglenes  hatályú  elhelyezés  felülvizsgálata  alatt  nem sikerül 
visszavezetni a családhoz, az benn is marad, általában a szakellátásban válnak nagykorúvá ezek a 
gyerekek. 
Amit  még  kiemelnék,  hogy a  tavalyi  év  folyamán  nőtt  azon  kiemelések  száma,  ahol  kiskorú 
bántalmazása miatt  került sor az intézkedésre és a tavalyi  év volt az, amikor nem egy esetben 
találkoztunk  kiskorú  sérelmére  elkövetett  szexuális  bűncselekménnyel.  Ez  nagyon  aggasztó. 
Valószínűleg több eset is van látensben, mert rettenetesen nehéz azt kimondani, hogy a gyermeket 
szexuálisan bántalmazták. Három esetről van most szó, ezek vannak folyamatban. Az első két eset 
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egy családot érint, ott a kamasz lány volt az, aki felszínre hozta ezt a dolgot, őt ért bántalmazás 
illetve  a  testvérét.  A  harmadik  esetben  pedig  fizikai  bántalmazás  miatt  került  sor  a  kiskorú 
kiemelésére  és  a  vizsgálatok  derítettek  arra  fényt,  hogy  ezt  a  kislányt  nem  csak  fizikailag 
bántalmazták. Figyelem felhívó az, hogy pl. a kislány esetében a pedagógusok sejtették ezeket a 
dolgokat  és  mégsem éltek  jelzéssel  sem a gyermekjóléti  szolgálat,  sem a gyámhivatal,  sem a 
rendőrség felé. Tudjuk, hogy nagyon nehéz dolog egyrészt bizonyítani, másrészt pedig felvállalni 
ezeket az ügyeket. Ezért is emeltem ki a gyermekvédelmi konferencián a törvényi változást arról, 
hogy most már minden külön kérelem nélkül a törvény előírja azt, hogy a jelentést tevő személy 
adatait mindenképpen zártan kell kezelni. 

Tóth Attila bizottsági tag
Névtelenül is tehet valaki bejelentést?

Felhősiné Kállai Ilona megbízott gyámhivatal vezető, Balmazújvárosi Járási Hivatal
Igen, névtelenül is lehet bejelentést tenni, másrészt pedig ahogy mondtam, zártan kell kezelni az 
adatokat. Ha valaki bejön hozzánk a gyámhivatalba és azt mondja, hogy a szomszédomban azt 
hallom, hogy ez van, akkor én az ő adatait a jegyzőkönyvben nem rögzítem, hanem a bejelentő 
adatait egy borítékba beteszem úgy van az ügyiratban benne. Ehhez csak a rendőrség, vagy azok a 
szervek, akik ebben az ügyben nyomozást folytatnak, férhetnek hozzá.

Szarvas Endre bizottsági elnök
Ki az, aki egyetért a tájékoztató elfogadásával?

4 jelenlévő bizottsági tag közül 4 bizottsági tag vett részt a szavazásban, 4 bizottsági tag igennel  
szavazott, így a bizottság meghozta az alábbi határozatot:

26/2015. (III. 17.) sz. ISZKB   határozat  :  

Tájékoztató a Hajdú-Bihar Megyei Kormányhivatal Balmazújvárosi Járási Hivatal 
Járási Gyámhivatala 2014. évi munkájáról

Balmazújváros  Város  Önkormányzata  Intézményfelügyeleti,  Szociális  és  Közbiztonsági 
Bizottsága  a  Hajdú-Bihar  Megyei  Kormányhivatal  Balmazújvárosi  Járási  Hivatal  Járási 
Gyámhivatala  2014.  évi  munkájáról  szóló  tájékoztatót  elfogadásra  javasolja  a  Képviselő-
testületnek. 

5. napirend: Beszámoló a Balmazújvárosi Kistérség Humán Szolgáltató Központ 2014. évi  
tevékenységéről

Szarvas Endre bizottsági elnök
Köszöntöm intézményvezető asszonyt. Van-e kiegészítése a beszámolóval kapcsolatban?

Figéné Nádasdi Ágnes intézményvezető, Humán Szolgálat
Azt gondolom, hogy ez a beszámoló átfogóan tartalmazza a mi munkánkat. Azért ilyen bő, mert 
négy települést és 14 ellátási formát ölel fel ez az intézmény. A 14 ellátási formáról csak ilyen 
mennyiségű oldalszámon keresztül lehet úgy beszámolni, hogy teljes képet kapjon a testület, hogy 
milyen munkát végzünk. 

Szarvas Endre bizottsági elnök
Kérdés, vélemény, hozzászólás van-e? Én mindig elmondom, hogy minden pedagógusnak, illetve 
olyan embernek, akik idősekkel foglalkoznak, el kellene olvasni, mert nagyon sok érdekes adat 
van benne. 
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Figéné Nádasdi Ágnes intézményvezető, Humán Szolgálat
A 14 ellátási forma majdnem 14 finanszírozási forma és majdnem 14 jogszabályi hely. Minden 
ellátási  formára  eltérő  rendelkezések  vonatkoznak.  A  gyermekjólétre  egészen  más  törvények 
vonatkoznak, mint a szociális ellátásokra és annak mindenféle kiegészítő rendelkezése és maga a 
finanszírozása  is  minden  ellátásnak  más.  Van  feladatfinanszírozás,  lakosságszám  arányos 
finanszírozás,  stb.  Igaz,  hogy  végére  nem  raktam  kimutatást,  hogy  mennyi  ellátott  van  a 
kistérségben, de az ezres nagyságrendet lassan elérjük. Ebbe beleszámolva azokat is, akik egyszeri 
segítségért fordulnak hozzánk. 

Szarvas Endre bizottsági elnök
A Humán Szolgáltató Központnak mennyi a dolgozói létszáma?

Figéné Nádasdi Ágnes intézményvezető, Humán Szolgálat
120 fő, ez az egész kistérséget felöleli. Balmazújvároson kb. 94-95 fő van. Ebbe még nincs benne 
a „Segítő kezek”, akikkel az önkormányzatnak van szerződése, de szakmailag mi irányítjuk őket. 
14 főről van szó. Ők ugyanúgy idősekhez járnak ki segítséget nyújtani.

Szarvas Endre bizottsági elnök
Ki az, aki egyetért a beszámolóval?

4 jelenlévő bizottsági tag közül 4 bizottsági tag vett részt a szavazásban, 4 bizottsági tag igennel  
szavazott, így a bizottság meghozta az alábbi határozatot:

27/2015. (III. 17.) sz. ISZKB   határozat  :  

Beszámoló a Balmazújvárosi Kistérség Humán Szolgáltató Központ 2014. évi 
tevékenységéről

Balmazújváros  Város  Önkormányzata  Intézményfelügyeleti,  Szociális  és  Közbiztonsági 
Bizottsága  a  Balmazújvárosi  Kistérség Humán Szolgáltató  Központ  2014. évi  tevékenységéről 
szóló beszámolót elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek. 

Figéné Nádasdi Ágnes és Felhősiné Kállai Ilona távozott az ülésről.

6. napirend:  Előterjesztés  a  2015/2016.  nevelési  évben  indítható  óvodai  csoportok  
számának meghatározása tárgyában

Szarvas Endre bizottsági elnök
Az előterjesztéssel  kapcsolatban  kérdése  van-e  valakinek?  Vélemény,  hozzászólás?  Ki az,  aki 
egyetért a határozati javaslattal?

4 jelenlévő bizottsági tag közül 4 bizottsági tag vett részt a szavazásban, 4 bizottsági tag igennel  
szavazott, így a bizottság meghozta az alábbi határozatot:

28/2015. (III. 17.) sz. ISZKB   határozat  :  

A 2015/2016. nevelési évben indítható óvodai csoportok számának meghatározása 
tárgyában

Balmazújváros  Város  Önkormányzata  Intézményfelügyeleti,  Szociális  és  Közbiztonsági 
Bizottsága  a  2015/2016.  nevelési  évben  indítható  óvodai  csoportok  számának  meghatározása 
tárgyában készült előterjesztés határozati javaslatát elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek. 
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Takács Erika közművelődési ügyintéző megérkezett az ülésre.

7. napirend: Előterjesztés egyesületek, szervezetek támogatása tárgyában

Szarvas Endre bizottsági elnök
Van  két  alapítvány  a  szervezetek  között,  a  Németfalusi  Óvodáért  Alapítvány,  illetve  az 
„Esélyegyenlőség a gyermeknek a gyermekért” Alapítvány. 

Végh István bizottsági tag
Miért van külön ez a két alapítvány beterjesztve?

Takács Erika közművelődési ügyintéző
A pályázati  rendszer ugyanaz,  de a végső döntést alapítványok esetében a testület  hozza meg. 
Ilyen esetben a bizottság csak javasolhat. 

Szarvas Endre bizottsági elnök
Minden szervezet esetében látható, hogy ki mire kéri a támogatást. A felosztható összeg 3 millió  
forint, plusz a pályázati díjakból befolyó összeg, ami 96 ezer forint. 

Takács Erika közművelődési ügyintéző
Mindenki  időben  behozta  a  pályázatát,  minden  szervezet  be  van  jegyezve.  A  beszámolók  a 
pénzügyi elszámolással megérkeznek, 95%-ban a kért dolgokra fordították a pénzt. 

Végh István bizottsági tag
Ellenőrizve van a szervezetek működése?  Az ökölvívó szakosztályt  látom, hogy az edző soha 
nincs ott,  néha a fia van a gyerekekkel.  Ezek a gyerekek egyedül edzenek. 2-3 embernél soha 
nincs több. A másik dolog, hogy most hallottam, hogy van olyan szakosztály, ahol már gyerek 
sincs. Hónapok óta nincs gyerek az edzésen. A kérelme mégis itt van előttünk. 

Szarvas Endre bizottsági elnök
A középiskolában tartják az edzést, az nem igaz, hogy nincs gyerek edzésen. Kevesebben vannak, 
de járnak gyerekek edzésre. Egyébként látható, hogy minden szervezet leírja, hogy mire kéri a 
támogatást  és  ahogy  Erika  elmondta,  a  pénzt  arra  is  költik.  Tehát  csak  működnek  ezek  a 
szerveztek is. 

Takács Erika közművelődési ügyintéző
Valóban  nem  lenne  rossz  helyenként  ellenőrizni,  csak  jogilag  egy  civil  szervezet  esetében 
maximum segítőkészek lehetünk.

Szarvas Endre bizottsági elnök
Azt hiszem, ahogy az elmúlt években, felsorolom a javaslataimat és aztán lehet ezen változtatni. 
Balmazújvárosi  48-as  Olvasó  Népkör  100.000,-  Ft;  Diáksport  Bizottság  100.000,-  Ft;  Magyar 
Máltai  Szeretetszolgálat  100.000,-  Ft;  Galamb  és  Kisállattenyésztők  Egyesülete  100.000,-  Ft; 
Magyar  Vöröskereszt  100.000,-  Ft;  Baki  Egyesület  100.000,-  Ft;  Sellő  Horgászegyesület 
200.000,- Ft; Veréce Hagyományőrző Egyesület 50.000,- Ft; Kyokushin Karate Klub 100.000,- Ft; 
Ökölvívó  Szakosztály  100.000,-  Ft;  Környezetbarát  Horgász  Egyesület  100.000,-  Ft;  Leány 
Kézilabda SE 100.000,- Ft. A következő a Civil Érdekérvényesítés és Lobbi a Balmazújvárosi 
Kistérségért Civil Szövetség, amelyet én kihúztam. Ugyanis úgy gondolom, hogy ez egy olyan 
szervezet, amely majdnem egy párt szövetség. Én úgy gondolom, sem a Fidesznek, sem az MSZP-
nek nem adunk, nekik sem. Én azt gondolom, ez a szervezet ebbe a kategóriába sorolható be. A 
következő a Munkanélküliek és Álláskeresők Egyesülete 100.000,- Ft; Rákóczi Olvasó Népkör 
150.000,- Ft; Kamilla Egyesület 50.000,- Ft; BAKCSÓ 100.000,- Ft; Németfalusiak Egyesülete 
150.000,- Ft; Balmaz Karate Egyesület 150.000,- Ft; Hunor Íjász Egyesület 100.000,- Ft; Kadarcs 
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Hagyományőrző Gazdakör 225.000,- Ft; Katrinca Néptánccsoport Egyesület 100.000,- Ft. A két 
alapítványra tett javaslatom: „Esélyegyenlőség a gyermeknek a gyermekért” Alapítvány 75.000,- 
Ft;  Németfalusi  Óvodáért  Alapítvány 300.000,- Ft. Nekik azért  javaslok ilyen magas összeget, 
mert  most  10  éves  az  óvoda  kapcsolata  Lancut  testvérváros  óvodájával  és  ezt  az  évfordulót 
méltóképpen szeretné az óvoda megünnepelni. Ha ezeket az összegeket összeadjuk, 2.750.000,- Ft 
lett az eredmény. Hozzáteszem, hogy nem kötelező mind a 3 millió forintot felosztani, hagyhatunk 
tartalékban is, ha év közben igény jelentkezne. 

Végh István bizottsági tag
A  Sellő  Horgászegyesületnek  tudnánk  még  esetleg  adni  valamennyit?  Azért  mondom,  mert 
megvette  az  egyesület  a  büfét  a  területen  3  millió  forintért.  Kifizettek  2.200  ezer  forintot, 
összegyűjtöttek  felajánlásokból  1.800 ezer  forintot.  Ha azt  a  600 ezer  forintot,  ami  van,  nem 
tudnak telepíteni, azért kértek most 520.000,- Ft-ot. 

Szarvas Endre bizottsági elnök
A Sellő Egyesülethez hozzáteszünk 50.000,- Ft-ot, akkor lesz 250.000,- Ft. Így a kiosztott összeg 
2.800.000,- Ft. Fennmaradt 296.000,- Ft. 

Takács Erika közművelődési ügyintéző
A bizottságnak jogában áll év közben támogatást nyújtani, ez azonban nem annyira jellemző. Ez a 
keretösszeg  pályáztatás  útján  kerül  felosztásra,  de  volt  már  olyan,  hogy  maradt  általános 
tartalékban pénz. 

Szarvas Endre bizottsági elnök
A határozatban rögzítjük, hogy a bizottság 2015. november végéig felosztja a 296.000,- Ft-ot. 
Kérdés, vélemény, hozzászólás van-e? Ki az, aki az általam tett javaslatokkal egyetért?

4 jelenlévő bizottsági tag közül 4 bizottsági tag vett részt a szavazásban, 4 bizottsági tag igennel  
szavazott, így a bizottság meghozta az alábbi határozatot:

29/2015. (III. 17.) sz. ISZKB   határozat  :  

Egyesületek, szervezetek támogatása

Balmazújváros Város Önkormányzat Intézményfelügyeleti, Szociális és Közbiztonsági Bizottsága 
a  Képviselő-testület  18/2015.  (I.  28.)  sz.  határozata  értelmében az  egyesületek  és  szervezetek 
támogatását az alábbiak szerint hagyja jóvá:

1. Balmazújvárosi 48-as Olvasó Népkör Közhasznú Egyesület 100.000,- Ft
2. Diáksport Bizottság 100.000,- Ft
3. Magyar Máltai Szeretetszolgálat Balmazújvárosi Csoport 100.000,- Ft
4. Galamb és Kisállattenyésztők Egyesülete 100.000,- Ft
5. Magyar Vöröskereszt 100.000,- Ft
6. Balmazújvárosi Kistérségi Alternatív Kulturális Ifjúsági Egyesület (BAKI) 100.000,- Ft
7. Balmazújvárosi „Sellő” Horgászegyesület 250.000,- Ft
8. „Veréce” Hagyományőrző Egyesület és Népdalkör   50.000,- Ft
9. Balmazújvárosi Kyokushin Karate Klub 100.000,- Ft
10. Balmazújváros Városi SE - Ökölvívó Szakosztály 100.000,- Ft
11. Balmazújvárosi Környezetbarát Horgász Egyesület 100.000,- Ft
12. Balmazújvárosi Leány Kézilabda Sportegyesület (BLK SE) 100.000,- Ft
13. Munkanélküliek és Álláskeresők Egyesülete 100.000,- Ft
14. Rákóczi Olvasó Népkör 150.000,- Ft
15. Kamilla Terápiás és Diáksport Egyesület   50.000,- Ft
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16. Balmazújvárosi Környezetvédelmi Csoport Egyesület (BaKCsó) 100.000,- Ft
17.Balmazújvárosi Németfalusiak Egyesülete 150.000,- Ft
18. Balmaz Karate Egyesület 150.000,- Ft
19. Hunor Íjász Egyesület 100.000,- Ft
20. Kadarcs Hagyományőrző Gazdakör Egyesület 225.000,- Ft
21. Katrinca Néptánccsoport Egyesület 100.000,- Ft
22. „Esélyegyenlőség a gyermeknek a gyermekért” Alapítvány (javasla)   75.000,- Ft 
23. Németfalusi Óvodáért Alapítvány (javaslat) 300.000,- Ft 

Összesen: 2.800.000,- Ft

Az Intézményfelügyeleti, Szociális és Közbiztonsági Bizottság a fennmaradó, további 296.000,- Ft 
összeget 2015. november 30-ig osztja fel külön kérelem alapján.

8. napirend: Előterjesztés a személyes gondoskodást nyújtó gyermekjóléti alapellátásokról  
szóló rendelet megalkotása tárgyában

Szarvas Endre bizottsági elnök
Az előterjesztéssel  kapcsolatban  kérdése  van-e  valakinek?  Vélemény,  hozzászólás?  Ki az,  aki 
elfogadja a rendelet-tervezetet?

4 jelenlévő bizottsági tag közül 4 bizottsági tag vett részt a szavazásban, 4 bizottsági tag igennel  
szavazott, így a bizottság meghozta az alábbi határozatot:

30/2015. (III. 17.) sz. ISZKB   határozat  :  

A személyes gondoskodást nyújtó gyermekjóléti alapellátásokról szóló rendelet 
megalkotása tárgyában

Balmazújváros  Város  Önkormányzata  Intézményfelügyeleti,  Szociális  és  Közbiztonsági 
Bizottsága  a  személyes  gondoskodást  nyújtó  gyermekjóléti  alapellátásokról  szóló  rendelet 
megalkotása tárgyában készült előterjesztés rendelet-tervezetét elfogadásra javasolja a Képviselő-
testületnek. 

9. napirend: Előterjesztés az óvodai beiratkozás időpontjának meghatározása tárgyában

Szarvas Endre bizottsági elnök
Az előterjesztéssel  kapcsolatban  kérdése  van-e  valakinek?  Vélemény,  hozzászólás?  Ki az,  aki 
elfogadja a határozati javaslatot?

4 jelenlévő bizottsági tag közül 4 bizottsági tag vett részt a szavazásban, 4 bizottsági tag igennel  
szavazott, így a bizottság meghozta az alábbi határozatot:

31/2015. (III. 17.) sz. ISZKB   határozat  :  

Az óvodai beiratkozás időpontjának meghatározása tárgyában

Balmazújváros  Város  Önkormányzat    Intézményfelügyeleti,  Szociális  és  Közbiztonsági 
Bizottsága  az  önkormányzat  SZMSZ-nek  1.sz.  mellékletének  3/10.  pontjában   biztosított 
hatáskörében  eljárva,  az  Egyesített  Óvoda  és  Bölcsőde  Intézmény  vezetőjének   javaslatára 
tekintettel az óvodai  beiratkozások  időpontjaként 2015. május 4-5-6. napját határozza meg. 
      
A beiratkozás naponkénti időbeli rendjéről az intézmény vezetője rendelkezik. 
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A bizottság  felkéri  Vezendi  Andrásné intézményvezetőt  a beíratással  kapcsolatos intézkedések 
megtételére. 

Határidő:  azonnal
Felelős:  dr. Veres Margit polgármester
               Vezendi Andrásné intézményvezető 

Mivel több napirend nem volt és kérdés, hozzászólás nem merült fel,
 így a bizottság elnöke az ülést bezárta.

K.m.f.

Szarvas Endre
bizottsági elnök

Tóth Attila
bizottsági tag

Szarvas Zsuzsa
jegyzőkönyvvezető

12


	J e g y z ő k ö n y v

